
Studenti sedmého ročníku Gymnázia Františka Palackého měli 26.11-2.12. šanci se zúčastnit projektu 
Erasmus+, programu EU na podporu vzdělávání, mládeže a sportu v Evropě. Zatím proběhla jen první 
půlka programu, a to přijetí slovenských studentů v našich rodinách a jejich seznámení s českou 
historií, tradicemi a kulturou. I přesto, že jsme s partnery z Gymnázia Šrobárova v Košicích strávili 
zatím jen týden, máme spousty zážitků, o kterých bych se s vámi teď ráda stručně podělila: 
 
Všechno začalo příjezdem našich sousedů v neděli 26.11. Následovalo ubytování a seznámení v rámci 
rodin. Pondělí navázalo na předešlý den seznamováním s ostatními, představením programu, 
společenskými hrami a kvízy znalostí československé historie. Rychlá procházka naším městem 
Neratovice a z pondělí bylo mrknutím oka úterý s nabitým programem. Začalo se prohlídkou 
Pražského hradu, kde jsme viděli výměnu hradních stráží, pokračovalo muzeem Karlova mostu a lodní 
projížďkou po Vltavě. Když už jsme byli v Praze nemohli jsme samozřejmě slovenským kamarádům 
neukázat chloubu Staroměstského náměstí: Orloj. Ve středu jsme se setkali na Mělníku, kde nás 
čekala milá prohlídka Mělnického zámku a procházka po krásném Mělníku. Pak honem zpátky do 
Neratovic na oběd, po kterém následovalo neformální setkání studentů a učitelů s československými 
vypalovačkami a něčím k snědku. Slovenská skupina středeční večer zakončila návštěvou muzea 
France Kafky v Praze. Po doplnění sil vyčerpaných na středečním programu jsme se ve čtvrtek ráno 
vydali do Kutné hory. V Kutné hoře jsme si prošli známou Cestu stříbra, navštívili dechberoucí 
katedrálu sv. Barbory a den zakončili obědem v tradiční české restauraci Dačický. Potenciál posledního 
dnu programu jsme naplno využili v Praze, návštěvou výstavy První dámy v Národním muzeu a 
Muzeem Československých legií. Po návštěvě Prahy následovalo večerní odreagování v podobě 
návštěvy tanečních kurzů Jana Ondery, které jak Slovenské žáky, tak jejich profesorky moc zaujalo. 
Následovalo už jen brzké vstávání na vlak z Prahy do Košic a loučení. 
 
Návštěvu Slovenských studentů, teď už kamarádů, a jejich profesorek, jsme si všichni moc užili a 
dovolím si říct, že proběhla bez jakýchkoliv komplikací. Slovenská výprava s sebou přivezla nejen 
týdenní sníh, který nám zpříjemňoval každý společný den, ale také náladu, kterou nás zásobovali 
společně s nezapomenutelnými zážitky.  


